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Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2023-09-12  157 

 
Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

     

Sida 1 (4) 
 

§ 157 Diarienummer 2023/20 012 KS 

Uppföljnings- och avstämningsmöte 2023–2026; 
utbildningsnämnden 

Ärendebeskrivning 
Målet med uppföljnings-/avstämningsmötena är att tillsammans utveckla en välkomnande 
kommun med ömsesidig respekt och förståelse. Mötet sker i dialogform i försök att få en 
gemensam bild över vad som behöver göras. 

Beslutsunderlag 
Checklista 

Dagens sammanträde 
 Personal (HR-frågor) 

Vi ser fortsatt behov av en anpassning till det minskande barnantalet i förskolorna, både det 
faktiska läget och de prognoser som vi fått till oss över tid.    

Arbetet med höstens organisationer på enheterna är genomfört och tjänsterna tillsatta.  
Någon tjänst på högstadiet har varit svår att få behörig sökande till annars har det gått bra. 

Uppföljning av internkontroll 

Årets två prioriterade områden i Utbildningsnämnden: 

Utökade uppdrag Finansiering av utökade uppdrag. 

Risk: resurser för utökade och lagstadgade uppdrag som exempelvis obligatorisk lovskola 
och utökad studietid tas från ordinarie verksamhet eftersom finansieras i teknisk ram men 
totala ramen inte räknas upp. 

• Kartläggning av barn- och elevers mående 

Verksamheternas kännedom om behov av stödinsatser som exempelvis skolpsykolog,  
kuratorstöd, orosanmälan till Socialförvaltningen eller andra insatser för att hantera barn-  
och elevers mående. 

Risk: att rutiner inte följs eller är otillräckliga för att fånga upp barn- och elevers mående på 
ett ändamålsenligt sätt. 
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Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
     

Sida 2 (4) 
 

Reflektion: I prioriteringarna inför budget 2024 finns utökning av kuratorstjänst samt special-
pedagog i förskola. Dessutom kommer vi att arbeta vidare och bredare med MVP som är ett 
stödprogram med utarbetade lektioner kring våldsprevention. Från hösten kommer också en 
förstärkning kring ungas mående i form av YAM - Youth Aware of Mental Health. Detta är ett 
arbete ihop med Förebyggande teamet för våra årskurs 7 elever. 

Ekonomisk uppföljning 

Inför 2023 utformades en budget utifrån det nuläge som var hösten 2022. Under 2023 har 
flera olika förändringar i omvärlden och kostnadsökningar påverkat budgeten negativt och 
olika åtgärder har gjorts för att anpassa till nuläge. Dock är det så stora summor kvar att det 
behövs fler åtgärder för att komma i balans. Åtgärder som följer Skollagens intentioner och 
inte belastar kvalitéten i verksamheten.  

Åtgärder som genomförts hittills under året motsvarar 2 840 tkr. Förutom de  
personaljusteringar som gjorts löpande i verksamheten.  

Förslag på möjliga åtgärder att genomföra som inte påverkar verksamheten negativt: 

• Skolskjutskostnaderna har ökat kraftigt utifrån i första hand bränslekostnader 
och fordonskostnader, kostnader inom befintligt avtal.  
Detta kan vi inte påverka. En tilläggsbudget för dessa kostnader skulle  
göra att det inte påverkar verksamheten. Summan som behövs enligt  
prognos är 2 100 tkr. 

• Den interkommunala ersättningen och ersättningen till fristående  
huvudmän är 2 000 tkr mer än budgeterat. 

• Den särskilda bemanningsinsats som genomfördes är gjord och kostnaderna 
för halveringen av denna är 1 200 tkr vilket behövs tilläggsbudget för. 

Iakttagelser och förändringar i omvärlden som kan påverka verksamheten: 

Ekonomin är en faktor för utbildningsnämndens verksamheter precis som för hela 
kommunen utifrån omvärldsläget och dess påverkan. Till det kommer de minskningar i 
barntalen som ses och förutspås framöver. Hur vi löser detta på ett sätt där vi ändå kan 
behålla en hög kvalitet i verksamheterna blir en utmaning.  

Vi ser också ökade krav på våra digitala verktyg. Detta utifrån införande av digitala  
nationella prov samt att de digitala systemen blir obrukbara snabbare på grund av ålder.  

Säkerhetsarbetet är också i fokus och ett samarbete med vår säkerhetssamordnare 
och ihop med Mörbylånga kommun pågår. 
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Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
     

Sida 3 (4) 
 

 
 
 
Lägesrapportering av större projekt 

Åkerboskolan. Inflyttning har skett även i åk f-6 byggnaden och fritidsgården. Mycket fina 
lokaler. 

Gärdslösaprojektet med nya förskole och fritidslokaler är färdigt och det är mycket positivt. 
Garantiarbetet med den ”gråtande väggen” är dock inte utfört ännu.  

Styrgruppsmötena med tekniska utskottet fortgår utifrån status på våra lokaler. 

Dialog med gymnasieförbundet kring resultatuppföljning och överlämningar är igång som en 
del i ett mer kontinuerligt arbete mellan berörda kommuner och gymnasieförbundet. 

Nämndens/bolagets återkoppling och medskick till kommunstyrelsen 

Barn och ungas hälsa är i fokus och Inte minst arbetet kring ovan beskrivna insatser. Att 
satsa på de unga är investeringar för framtiden. 

Vissa organisationsförändringar sker på enheterna och kommer att ske. Det görs varje år i 
olika omfattning men det är mycket viktigt att vi stödjer ansvariga chefer framöver i 
processerna. Det kommer även att behövas framöver på olika sätt och samarbetet i 
kommunen behöver vara i fokus. 
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Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
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16/9 invigning av nya Åkerboskolan 
Gärdslösa 
25/9 kl 16:00 invigning  
Kommunledningen kommer att plantera ett träd som en gåva. 
 
På Gärdslösa skola kommer det utföras garantiarbete för att åtgärda problem med husfasad. 

Möte med personal och föräldrar om den planerade flytten till Hasselbackens lokaler. Detta 
innebär ingen nedläggning av Björkvikens förskola, utan bara en sammanslagning av 
enheter för att säkra kvaliteten i verksamheten med anledning av minskat barnantal. 
Personalen från Björkviken kommer att följa med till Hasselbacken.  

Dialog kring resultatuppföljning tillsammans med gymnasieförbundet för en bättre övergång 
när man börjar gymnasiet.  

Önskemål från utbildningsnämndens utskott att man vill vara med vid avstämningsmöten 
med gymnasieförbundet och även i arbetet med upphandlingen av bussar. 
 

Beslutet skickas till 
Utbildningsförvaltningen  
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Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2023-09-12  158 

 
Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

     

Sida 1 (1) 
 

§ 158 Diarienummer 2019/117 212 KS 

Information Översiktsplan för Borgholms kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott  

 tackar planeringschefen för informationen och lägger den till handlingarna.  
 

Dagens sammanträde 
Planeringschef Leon Hansson informerar utskottet om status och tidsplan för arbetet med 
nya översiktsplanen.  
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Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2023-09-12  159 

 
Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

     

Sida 1 (1) 
 

§ 159 Diarienummer 2023/71 014 KS 

Tillköp av skoltrafik 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 

att  godkänna beställningen för höstterminen 2023.  
Kostnaden uppgår till 29 340 kronor och belastar budget 2023  
Medel anvisas från 1010/8321 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen  

att godkänna beställningen för vårterminen 2024. 
Kostnaden uppgår till 29 340 kronor och belastar budget 2024. 
Medel anvisas 1010/8321 

Ärendebeskrivning 
Kalmar länstrafik har från och med hösten 2023 dragit in linje 107 och resenärer hänvisas till 
skollinje 537. Skollinjens tidtabell är planerad utifrån när skoldagen för barnen på låg- 
mellan- och högstadiet börjar. Detta medför att gymnasieelever som tidigare åkt med linje 
107 inte hinner i tid till gymnasieskolan i Kalmar. Kommunen har med anledning av detta valt 
att köpa till en tidigare tur för skollinje 537 vilket möjliggör byte till linje 101 och ankomsttid 
Kalmar före det att gymnasieelevernas skoldag börjar. 

Beräknad kostnad är 326 kr per tur *180 skoldagar = 58 680 kr  
(räknat utefter nuvarande index på 1,37%) 

Bedömning 
Kommunens köp av trafik täcker upp för gymnasieelevernas behov av kollektivtrafik.  
Uppföljning av resandet på linjen ska ske vid terminsslut för att bedöma fortsatt behov av 
trafik på sträckan. 

Konsekvensanalys 
Tillköpet av trafik belastar budget 2023 och 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Kalmar länstrafik  
Ekonomiavdelningen 
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Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2023-09-12  160 

 
Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

     

Sida 1 (1) 
 

§ 160 Diarienummer 2023/137 059 KS 

Upphandling skolskjuts 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 

att  representanter från Kalmar länstrafik samt ansvariga tjänstemän från kommunen bjuds 
in till kommunfullmäktige i oktober för att redogöra för ärendet.   

Ärendebeskrivning 
Kalmar länstrafik ska upphandla nya trafikavtal som ska förse Kalmar län med serviceresor 
och närtrafik från och med 2026 samt linjelagd kollektivtrafik och skolskjuts från och med 
hösten 2027.  

Vissa delar i trafikavtalet upphandlar Kalmar länstrafik på uppdrag av länets kommuner. 
Kommunen och Kalmar länstrafik ska mot bakgrund av detta sluta en avsiktsförklaring för 
samverkan avseende trafiken. Avsiktsförklaringen är ett avtal som upprättas mellan parterna 
för att skapa goda förutsättningar för framtida samarbete kring persontrafik i Kalmar län samt 
ramar för kommande trafikupphandlingar och slutliga trafikavtal och samverkansavtal. 

Beslutet skickas till 
Planeringschef 
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Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2023-09-12  161 

 
Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

     

Sida 1 (1) 
 

§ 161 Diarienummer 2023/27 012 KS 

Information från ekonomiavdelningen 2023 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar  

tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  

 

Beslutsunderlag 
Checklista  

Dagens sammanträde 
Personal (HR-frågor) 

Vi har i dagsläget 3 vikarier på grund av föräldraledighet samt 2 nyanställda pga. att  
koncernen från och med 1 januari har en gemensam ekonomiavdelning.  

Det krävs mycket av de som har arbetat längre med att introducera de som är nya, det tar i 
stort sett ett år innan en controller är någorlunda självgående. 

Ekonomisk uppföljning 

Försäkringskostnader kommer öka i premien i och med många skador på kommunens  
fordon. 

Arbete med delårsbokslut pågår och granskning av revisorerna sker under nästa vecka av 
KPMG som from i år granskar hela koncernen. Det som återstår av resultat till delårsbokslut 
är pensionsberäkning som förväntas komma på fredag.  
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Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2023-09-12  162 

 
Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

     

Sida 1 (1) 
 

§ 162 Diarienummer 2023/139 009 KS 

Presentkort till nyfödda barn 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar 

att ett presentkort på 2 500 kr delas ut för alla nyfödda barn som är folkbokförda i vår 
kommun fr o m 2024-01-01. 

 Presentkort kan lösas in i valfri butik i Borgholms kommun. 

 Medel anvisas från konto 1010/1300 (oförutsett).  
 

Ärendebeskrivning 
Prognosen visar att barnantalet minskar i kommunen.  

Vi har genomfört marknadsföringsinsatser mot bland annat delårsboende och yngre 
barnfamiljer.  

Kommunen har satsat på lekparker, aktivitetsparker och en skatepark, ny förskola i 
Gärdslösa och en ny skola i Löttorp har byggts.  

Framåt kommer vi att rikta marknadsföringen mot att locka fler barnfamiljer till kommunen.  

Genom detta bidrag vill kommunen visa sin uppskattning för nyfödda barn genom att dela ut 
presentkort om 2500 kr som motsvarar två barnbidrag (2 * 1 250 kr). 

Reservation 
Carl Malgerud (M)  reserverar sig mot beslutet. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Ekonomiavdelningen  
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Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2023-09-12  163 

 
Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
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§ 163 Diarienummer 2023/138 000 KS 

Anmälningsplikt bör inte införas i hälso- och sjukvården 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 

att  anta Region Kalmar läns skrivelse om att anmälningsplikt inte införs i offentlig sektor 
som sin, och överlämnar den till regeringen:  

Regeringen och Sverigedemokraterna är nu klara med direktiven till den utredning som 
ska ta fram förslaget om en plikt för offentligt anställda att ange papperslösa. 

I förslaget föreslås att kommuner och myndigheter ska vara skyldiga att informera 
Migrationsverket då de kommer i kontakt med papperslösa i syfte att försvåra 
möjligheten att leva i landet utan tillstånd. I praktiken tvingar det exempelvis lärare och 
vårdpersonal till angiveri av medmänniskor, som redan är i en mycket utsatt situation. 
Utan förtroende för våra anställda inom skola och omsorg förvärras utanförskapet och 
de papperslösas livssituation blir ännu sämre. 

Den verksamhet inom skola och socialtjänst som kommuner enligt lag är skyldiga att 
erbjuda asylsökande och vissa personer utan uppehållstillstånd (papperslösa) skiljer 
mellan vuxna och barn. Barn omfattas av samma rättigheter till skola som de barn som 
är folkbokförda i Sverige. Barnkonventionen är tydlig – alla barn som befinner sig i 
Sverige, utan undantag, har rätt att gå i skolan. 

Det säger även internationella konventioner, som Sverige som land har signerat. 
Tanken med att ge även papperslösa barn rätt till skolgång är att barnen inte ska 
straffas för att deras föräldrar är i ett land de inte har rätt att stanna i. 

Formuleringarna i Tidö-avtalet har inverkan på kommuners verksamhet och kan, om de 
implementeras, innebära fara för liv och hälsa. Den föreslagna anmälningsplikten kan 
skapa risker om det leder till att barn inte vågar gå till skolan av rädsla för att bli 
anmälda. Anmälningsplikten är också i konflikt med viktiga yrkesetiska principer.  

Med hänsyn till ovanstående uppmanar Borgholms kommun därför regeringen till 
undantag från anmälningsplikten för offentligt anställda som möter barn och vuxna. 

Reservation 
Carl Malgerud reserverar sig mot beslutet. 
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Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Region  Kalmar  
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§ 164 Diarienummer 2023/141 773 KS 

Ambulans norra Öland 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 

att  lämna följande skrivelse till regionstyrelsen i Kalmar län   

Beskedet att dra ned på bemanningen på ambulansstationen i Löttorp är förödande för 
norra Öland. Vi vädjar till Regionen att ompröva sitt beslut.  

Vi har nåtts av beskedet att Region Kalmar län med hänvisning till de nya reglerna om 
dygnsvila beslutat att dra ned på bemanningen på ambulansstationen på nordligaste 
Öland. Beslutet medför bland annat att stationen kommer att stå obemannad nattetid 
från och med oktober. Beslutet är förödande för norra Öland och kan få drastiska 
konsekvenser. 

Det är viktigt att följa reglerna om dygnsvila men de kan inte införas innan det finns en 
lokal lösning för bemanning på plats så att ambulansstationen kan vara i gång dygnet 
runt. Människors trygghet måste prioriteras. 

Vi har Sveriges äldsta befolkning och dessutom flera tusen delårsboende som vistas 
här en stor del av året – många av dem är också äldre. Här finns en hög andel 
företagare inom byggsektorn och lantbruket vilka är överrepresenterade när det gäller 
arbetsplatsolyckor. Besöksnäringen lockar oerhört många till norra Öland året runt - 
registrerade kommersiella gästnätter uppgår till 1,2 miljoner per år.  

Beslutet skapar djup oro för människor på norra Öland och vi på kommunen får en 
mängd samtal, brev och mejl från människor som känner sig otrygga och vädjar om 
hjälp.  

Beslutet kan medföra samhällsekonomiska förluster om våra medborgare och 
besökare känner sig otrygga och väljer att flytta eller att inte besöka oss - vilket flera nu 
berättar för oss att de känner sig tvungna till.  
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Stationen i Löttorp är en livlina här på norra Öland och är det någonstans man ska 
söka dispens från reglerna så måste det vara just här. Vi vädjar till Regionen att 
ompröva beslutet som äventyrar tryggheten på norra Öland. Fortsätt med de tidigare 
reglerna om dygnsvila tills det finns en lösning för bemanningen på plats så att 
stationen i Löttorp kan bemannas dygnet runt. 

2023-09-12 
Ilko Corkovic, (S) kommunstyrelsens ordförande 
Staffan Larsson, (C) förste vice ordförande i kommunstyrelsen 
Carl Malgerud (M) andre vice ordförande i kommunstyrelsen 

Bilaga:  
 
Citat från några av de mejl som kommit in:  

”Som fritidshusägare samt företagare som arbetar en hel del på distans i Kesnäs 
utanför Löttorp så reagerar jag med bestörtning… Att riskera att vänta på en ambulans 
som befinner sig i bästa fall i Borgholm är förödande och rent livsfarligt om den akuta 
sjukdomen slår till. Gör om gör rätt och se till att Öland blir attraktivt att vistas på för 
både de fastboende, turister eller oss fritidshusägare! 

”Snälla rör inte vår ambulans, då kan jag ej längre bo här” 

”Jag har alltid framhållit just tillgången på ambulans för de som har frågat om det går 
att bo här uppe på vintern” 

”Som väl var kom ambulansen från Löttorp inom sju minuter och lyckades med 
hjärtstartare få igång hjärtat… Läser nu att ambulansen i Löttorp kommer vara delvis 
obemannad, vågar knappt tänka på vad det hade inneburit för mig?  

”VARFÖR tvingar ni oss att flytta från vårt kära Öland?” 

”Vi som bor på norra Öland skall få känna samma trygghet som de som bor i andra 
delar av länet. Vi vet att vi har långt till Kalmar sjukhus om någonting händer men vi vet 
också att vi har en ambulans som kan ta oss dit. Att ta bort den, delar av dygnet, är helt 
befängd”. 

Beslutet skickas till 
Regionfullmäktige region Kalmar  
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